

និយមន័យនិងស្តី (ខេមបូឌា) អ៊ីអិលស៊ី

សកម្មភាពដែលត្រូវហាមឃាត់ដោយ និយមន័យនិងស្តី

លរ	សកម្មភាពដែលត្រូវហាមឃាត់
១	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយ ដែលផលិតផល ឬសកម្មភាពណាមួយត្រូវបានចាត់ទុកថាជាសកម្មភាពខុសច្បាប់ចែងដោយច្បាប់ ឬបទប្បញ្ញត្តិរបស់ប្រទេស ឬអនុសញ្ញា និងកិច្ចព្រមព្រៀងអន្តរជាតិ រួមបញ្ចូលពាក់ព័ន្ធនឹងបរិស្ថាន សុខភាព សុវត្ថិភាព និង វិស័យការងារ។
២	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយអាវុធ និងគ្រាប់សែវ។
៣	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយស្រាវ័យ (មិនរាប់បញ្ចូលស្រាវ័យ និងស្រា)។
៤	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយថ្នាំជក់។
៥	ល្បែងស៊ីសង កាស៊ីណូ និងអាជីវកម្មប្រហាក់ប្រហែល។
៦	ការផលិត ការផ្សព្វផ្សាយ ការបង្កាត់ពូជ ឬការកាន់កាប់សត្វ ត្រូពិក ឬផលិតផលធម្មជាតិណាមួយ ដែលមានចែងដោយ អនុសញ្ញាស្តីពី ពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិលើប្រភេទសត្វព្រៃ និងត្រូពិកពិភពផុតពូជ (CITES)។
៧	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយសារធាតុវិទ្យុសកម្ម។
៨	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយ ឬការប្រើប្រាស់សារធាតុសរសៃមិនរលាយ (Unbonded Asbestos Fibers) ហួសកម្រិត។
៩	ការធ្វើអាជីវកម្មកាប់ព្រៃឈើលក្ខណៈពាណិជ្ជកម្ម ឬការទិញឧបករណ៍កាប់ឈើសម្រាប់ប្រើប្រាស់នៅក្នុងតំបន់ត្រូពិក។
១០	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយខ្លីសថ ដែលអន្តរជាតិបញ្ឈប់ ឬហាមឃាត់។
១១	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយសម្រាប់សត្វព្រៃ/សត្វសម្រាប់ស្តៅ ដែលអន្តរជាតិបន្ថយ ឬហាមឃាត់។
១២	ការប្រើប្រាស់សំណាញ់នេសាទដែលមានប្រវែងលើសពី ២,៥ គ.ម។
១៣	ការផលិត ឬការធ្វើសកម្មភាពដែលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរ ឬធ្ងន់ធ្ងរក្នុងទម្រង់កេងប្រវ្រាញលើការងារដោយបង្ខំ ឬប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរលើពលកម្មកុមារ។
១៤	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយផលិតផលដែលមានសារធាតុគីមី ប៉ូលីក្លរីនប៊ីហ្វេនីល Polychlorinated Biphenyls (PCBs)។
១៥	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយអាជីវកម្មណា ដែលបំផ្លាញដល់ស្រទាប់អូហ្សូនត្រូវបានហាមឃាត់ដោយអន្តរជាតិ។
១៦	ការផលិត ឬការផ្សព្វផ្សាយលើ ឬផលិតផលបានមកពីព្រៃឈើ។
១៧	ការផលិត ការផ្សព្វផ្សាយ ការស្តុកទុក ឬការដឹកជញ្ជូនសារធាតុគីមីដែលមានគ្រោះថ្នាក់លើសហគមន៍ ឬការប្រើប្រាស់សារធាតុគីមីគ្រោះថ្នាក់ក្នុងពាណិជ្ជកម្ម។ សារធាតុគីមីដែលមានគ្រោះថ្នាក់រួមមាន៖ ប្រេងសាំង ប្រេងកាត និងផលិតផល ប្រេងផ្សេងទៀត។ (មិនរួមបញ្ចូលស្ថាប័នប្រេង ឬតុបតុបង្កើនប្រេងផ្សេងៗ)
១៨	ការផលិត ឬការធ្វើសកម្មភាពដែលប៉ះពាល់ដល់ជីវកម្មសត្វ និងទីតាំងដែលមានតម្លៃរបស់សហគមន៍ ឬសហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិច ឬការទាមទារតាមផ្លូវច្បាប់ណាមួយដោយគ្មានឯកសារព្រមព្រៀងពេញលេញពីជនជាតិដើមភាគតិច។
១៩	សកម្មភាពអាជីវកម្មដែលបង្កឱ្យមានបញ្ហាជម្លោះដីធ្លី ការបាត់បង់ដីធ្លី ការបាត់បង់សិទ្ធិកាន់កាប់ដីធ្លី ការបាត់បង់ឱកាសក្នុងការទទួលបានប្រយោជន៍ពីការបាត់បង់ដីធ្លី មិនអាចរស់នៅអាស្រ័យផល ឬប្រកបអាជីវកម្មបាន។ និងសកម្មភាពអាជីវកម្ម ដែលបង្កជម្លោះដីធ្លីតាំងទីលំនៅដោយមិនស្ម័គ្រចិត្ត។
២០	សកម្មភាពអាជីវកម្មណាមួយដែលពាក់ព័ន្ធនឹងរូបភាពអាសអាភាស ឬពេស្យាចារ។
២១	ជំនួញដែលទាក់ទងនឹងសារធាតុពុល ដូចជាការកាត់កាយខ្សែផ្ទះកញ្ចក់ (GHG) កាបូន (Co2) ការបំពុលទឹក និងការបំពុលដី។
២២	គម្រោងដាំដុះនានា ដែលតម្រូវឱ្យមានការកាប់ទ្រុឌទ្រោមព្រៃធម្មជាតិ។
២៣	ការផ្សព្វផ្សាយផ្លូវនៃនូវកាកសំណល់ លើកលែងតែការផ្សព្វផ្សាយណាដែលអនុញ្ញាតដោយអនុសញ្ញា BALE និងបទប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗដែលបានចែង។
២៤	សកម្មភាពអាជីវកម្មក្នុងការផលិត និងបង្កឱ្យមានកាកសំណល់រឹង និងរាវ ដែលមានទំហំធំធេង។
២៥	សកម្មភាពអាជីវកម្មដែលអាចបង្កឱ្យមានការផ្ទុះ ឬហូរព្រោះធូលី រំលង ក្លិនកខ្វក់ និងសំឡេងខ្លាំងខ្លាំង ដែលបង្កឱ្យមានផលប៉ះពាល់ដល់សុខភាព សុវត្ថិភាពការងារ និងការរស់នៅប្រចាំថ្ងៃរបស់ប្រជាជននៅជុំវិញតំបន់ទីតាំងអាជីវកម្ម។
២៦	សកម្មភាពអាជីវកម្មដែលមានការប្រើប្រាស់ ទឹក ក្រដាស អគ្គិសនីមានទំហំច្រើនដែលបណ្តាលឱ្យមានការរំខានខ្លាំងលើអ្នកដែលរស់នៅជុំវិញតំបន់ទីតាំងអាជីវកម្ម។ សកម្មភាពប៉ះពាល់ ឬក្នុងប្រព័ន្ធធានាធម្មជាតិសហគមន៍។
២៧	ការផលិត និងការចែកចាយ ឬការចូលរួមក្នុងសកម្មភាពរើសអើងពូជសាសន៍ ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយលើការប្រឆាំងលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ឬប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយណាដែលរើសអើងក្រុមណាមួយរបស់ប្រជាជន។
២៨	វិស័យដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងផលប៉ះពាល់តិចតួច មានហានិភ័យខ្ពស់ និង/ឬជាកម្មវត្ថុនៃការរើសអើងទុកណាមួយ ឧ. វិស័យអចលនទ្រព្យ។
២៩	ការផលិត ឬសេវាកម្មណាមួយដែលត្រូវបានសន្មត់ ឬនាំឱ្យខូចខាតធ្ងន់ធ្ងរដល់បរិស្ថានធម្មជាតិ ហើយត្រូវហាមឃាត់ដោយច្បាប់នៃរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។
៣០	គម្រោងពាក់ព័ន្ធនឹងការសាងសង់ទំនប់អគ្គិសនីទំហំធំដែលមានផលប៉ះពាល់ខ្លាំង និងមិនអាចកែប្រែត្រឡប់មកសភាពដើមវិញ។
៣១	ការធ្វើគម្រោង ឬការធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ ឬបាត់បង់សម្បត្តិបេតិកភណ្ឌពិភពលោក បេតិកភណ្ឌវប្បធម៌ ដូចជាទីសក្ការៈបូជា ដីអាស្រ័យផល ភូមិដ្ឋាន ឬសហគមន៍។
៣២	ការធ្វើគម្រោង ឬការធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ឧទ្យានជាតិ ឬតំបន់ការពារ ដែលមានចុះក្នុងបញ្ជីរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ។
៣៣	ការទាញយក ឬការសាងសង់គម្រោងរចនាសម្ព័ន្ធ ឬការធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ តំបន់ការពារ មានកំណត់នៅផ្នែកទី១, ២, ៣ និង ៤ ដោយសហភាពអន្តរជាតិសម្រាប់ការអភិរក្សធម្មជាតិ។
៣៤	សកម្មភាពអាជីវកម្មដែលប៉ះពាល់ដល់បរិស្ថានធ្ងន់ធ្ងរ ដែលបង្កឱ្យមានការបាត់បង់ដីធ្លី ទីជម្រក និងជំពូកសត្វត្រូវប្រភេទ។ សកម្មភាពបង្កឱ្យមានការកើនឡើងនូវប្រភេទសត្វចម្លែក ការរីករាលដាលជម្ងឺរាតត្បាត/ អាសន្នរាត។
៣៥	មានទីតាំងនៅ ឬនៅជិតទីតាំងដែលងាយរងផលប៉ះពាល់ដល់តំបន់ជាតិ ឬភូមិសាស្ត្រសំខាន់ ដែលអាចបណ្តាលឱ្យមានផលប៉ះពាល់ដល់បរិស្ថាន។
៣៦	ស្តុកប៉ាន់ ឬទទួលសំណុក ដែលអាចបកស្រាយបានថាផ្តល់គុណផលដល់ការសម្រេចចិត្តអាជីវកម្ម។
៣៧	ចូលរួមវិភាគទានក្នុងនយោបាយ។ ឧទាហរណ៍៖ គណបក្សនយោបាយ ឬបច្ចុប្បន្ននៃការងារស្រួល។
៣៨	ប្រើប្រាស់ព័ត៌មាន ឬឯកសារសម្ងាត់ ឬព័ត៌មានដែលមិនត្រូវឱ្យផ្សព្វផ្សាយជាសាធារណៈ។
៣៩	បទល្មើសខាងផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ឬសេដ្ឋកិច្ច រួមបញ្ចូលទាំងបទល្មើសដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការសម្ងាត់ព័ត៌មាន។
៤០	ការកាត់ក្រា ឬការណែនាំនូវព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុ ឬទិន្នន័យច្បាប់ ឬក្នុងបន្តិក។
៤១	ប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មដែលដាក់តម្លៃទំនិញ ឬសេវាកម្មទាប ឬខ្ពស់ហួសហេតុ។
៤២	ឧបករណ៍ ឬវិស័យ ឬសេវាកម្មផ្សេងៗដែលរងទណ្ឌកម្មសេដ្ឋកិច្ចពីអង្គការសហប្រជាជាតិ សហភាពអឺរ៉ុប ឬប្រទេសបារាំង ដោយមិនអាស្រ័យលើទំហំបរិមាណ។
៤៣	ការផ្សព្វផ្សាយខុសច្បាប់ ឬសកម្មភាពដែលជួយសម្រួលដល់ការចោទណ៍ខុសច្បាប់នៃទ្រព្យសម្បត្តិវប្បធម៌។
៤៤	សកម្មភាពខុសច្បាប់ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសិរីរុង ជាលើក និងផលិតផលនៃការយន្តការ ឬសកម្មភាពស្វែងរកស្វែងរកដែលត្រូវបានហាមឃាត់ដោយ ស្តង់ដារដីវិទ្យាជាតិ នៃប្រទេសបារាំង ឬនៃប្រទេសដែលជាម្ចាស់ផ្ទះ និងតាមស្តង់ដារអឺរ៉ុប ឬ អន្តរជាតិដែលអាចអនុវត្តបាន។
៤៥	គម្រោងផ្សេងៗ និងការណែនាំការផ្តល់ហិរញ្ញប្បទានពីវិស័យឯកជន ដែលមានគោលបំណង និង/ឬវិធីសាស្ត្រប្រឆាំងនឹងសិទ្ធិមនុស្ស និងគាំទ្រហេតុផលដែលផ្ទុយយ៉ាងច្បាស់ពីគោលការណ៍ណែនាំរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិស្តីពីអាជីវកម្ម និងសិទ្ធិ មនុស្ស។
៤៦	ការចម្រាញ់ប្រេងឆៅ និងការបំប្លែងជាខ្សែស្រឡាយ ក៏ដូចជាការបំប្លែងជាសារធាតុរាវ ដោយប្រើផ្សែងថ្ម ៥០០តោន ឬច្រើនជាងនេះក្នុងមួយថ្ងៃ។